

October 24, 1962

Soviet Report on the Situation in the US Following Kennedy's Announcement

Citation:

"Soviet Report on the Situation in the US Following Kennedy's Announcement", October 24, 1962, Wilson Center Digital Archive, CWIHP archive.

<https://wilson-center-digital-archive.dvincitest.com/document/114521>

Summary:

Report on the situation in the US following Kennedy's announcement, including how the crisis is being presented in news media, increased security measures, the mood in New York City and protests occurring in response.

Credits:

This document was made possible with support from Leon Levy Foundation

Original Language:

Russian

Contents:

Original Scan

Translation - English

10.

СОВЕРШЕННО СЕКРЕТНО
(по заполнению)

* РАССЕКРЕТНОВАНО
СЛУЖБА ВНЕШНИХ СВЯЗЕЙ ЦУ

СПРАВКА № 5427/273 от 24.X.62г.

входящей (неходящей) шифртелеграммы № 30486/1484

от 24 октября 1962 г. из Нью-Йорка

Тов. [REDACTED]. Прошу объединить с другими материалами.
САХАРОВСКИЙ

Ознакомлен т. [REDACTED] [REDACTED].

[Handwritten signature]

Все американские телевизионные и радиокomпании, а также газеты 23 октября через каждые полчаса передавали выступления реакционных сенаторов и корреспондентов, восхвалявших действия КЕННЕДИ. При этом явно проскальзывали тенденции взвинтить обстановку и представить дело таким образом, что КЕННЕДИ якобы принимают оборонительные меры. Власть Нью-Йорка объявила об усилении полицейской охраны города. Улицы патрулируются усиленными нарядами полиции. Эти мероприятия приняты якобы в целях предотвращения возможных беспорядков. Это связано с тем, что американское население встревожено действиями КЕННЕДИ. Все более усиливается недовольство в отношении мер по контролю за перевозками грузов на Кубу. Среди жителей Нью-Йорка распространяется паника; многие начинают увозить свои семьи из города. С 13 до 15.00 около американской миссии проводилась демонстрация около 3 тыс. американцев, требовавших отмены принятых президентом мер. В демонстрации участвовали такие организации, как "Женщины за мир" и "Борьба за мир".

Группы венгерских и кубинских реакционных элементов у здания советского представительства организовали пикет из 300 чел. Местные пресса и телевидение пытались придать этому сборищу видимость большой демонстрации и направили к зданию представительства своих фотооператоров и корреспондентов. Эти меры были направлены для усиления антикубинской истерии.

F.12 40238, Vol. 1

Составлена (отпечатана) в I экз. учтена в журнале № [REDACTED] и подшита в дело № [REDACTED]

Исполнитель [REDACTED] (фамилия)
26 октября 1962

[REDACTED]

[REDACTED]

TOP SECRET
(when filled)

REPORT #5427/273 from 24.X.62
from incoming (outgoing) ciphered telegram # 30486/1484
from 24 October 1962 from New York

Comr. [name redacted]. Please combine with other materials.
SAKHAROVSKII

Familiarized comr. [redacted] ([redacted]).
[signature]

Every American television and radio company, as well as the newspapers from 23 October, has been broadcasting speeches every half-hour by reactionary senators and correspondents praising KENNEDY's actions. These speeches revealed obvious tendencies to increase tension and to present the situation in a way as if KENNEDY were taking defensive measures. The authorities in New York have announced increased police security throughout the city. Streets are being patrolled by reinforced police units. These measures have been taken, allegedly, in order to avert possible disturbances. This has to do with the fact that the American population is alarmed by KENNEDY's actions. There is increasing dissatisfaction with measures to control cargo shipments to Cuba. Panic is spreading among New York residents; many are beginning to move their families out of the city.

From 13 to 15.00 there was a demonstration in front of the American mission, held by about three thousand Americans demanding the revocation of measures taken by the president. The demonstration included such organizations as "Women for Peace" and "Struggle for Peace."

Groups of Hungarian and Cuban reactionary elements numbering 300 picketed the Soviet [UN] mission. The local press and television tried to give this rabble an appearance of a large demonstration and sent their cameramen and correspondents to the mission building. These measures intended to escalate the anti-Cuban hysteria.

Copies made (typed): 1, accounted in register
[redacted]
as # ____ and stowed in tile # ____

Executed by [blacked out] [signature]
[redacted] 26 October 1962